

ဣန္ဒြေကို စောင့်ထိန်းခြင်း၊ မှန်သောစကားကိုဆိုခြင်း၊ သီလကို ကောင်းစွာစောင့်ထိန်းခြင်းတို့သည် ကိလေသာ အညစ်အကြေးများ ကင်းစင်၍ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေကြောင်း အကျင့်ကောင်းများဖြစ်သောကြောင့် ထိုတရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင် အားထုတ်ရာ၏။

ယမကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၀)

၁၃၇၅ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၂ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၃၀ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၀၈)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## မန္တလေးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေများ မေးမြန်းလျှောက်ထား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉

မန္တလေးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တကုမာရာ ဘိဝံသအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုသည်။

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို မေးမြန်းလျှောက်ထားပြီး ဆေးဝါးကုသမှုပေးထားသည့်အခြေအနေများနှင့် ဆွမ်းကိစ္စများ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ◆



မန္တလေးမြို့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေများ မေးမြန်းလျှောက်ထားစဉ်။

### ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

<p>မာဂဝါယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက် ပူဇော်နေမှုများအား မကွေးမြို့မှ ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော်ကြီးများ လာရောက်လေ့လာဖူးမြော်ကြည်ညို</p>	<p>မြေအုတ်တိုပြုရာ ကျောက်အုတ်တိုဖြင့် တည်ဆောက်မည်</p>	<p>အိုမိခရွန်မျိုးကွဲသစ် XBB.1.16 မှာ အမေရိကန်၌ ဒုတိယကူးစက်မှုအများဆုံးမျိုးကွဲဖြစ်လာ</p>	<p>တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားများရဲ့ ချစ်ကြည်နူးစရာ တာတက်ပွဲ၊ မီးလုံးပွဲနဲ့ လက်စားချို လက်စားဆပ် ရိုးရာဓလေ့ ပွဲတော်များ ရွှေနိုင်ငံ မြင်ကွင်းကျယ်</p>
ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၆	ဆောင်းပါး စာ ၁၀	နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၃	စာ ၁၆

### အားကစားလူ့ချွန်လူ့ကောင်းများ ဖြစ်ကြောင်းပြသနိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို အစွမ်းကုန်မြှင့်တင်

အားကစားဟူသည် အထူးတလည် လှေ့ကျင့်တည်ဆောက်ထားသော ခွန်အား၊ သက်လုံ၊ ကျွမ်းကျင်မှု၊ နည်းစနစ်၊ စိတ်ဓာတ်နှင့် ဉာဏ်ရည်တို့ကို အသုံးပြုကာ ရုပ်ပိုင်းရော စိတ်ပိုင်းပါ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာခြင်းဖြစ်သည်။ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအားကစားသမားများ နိုင်ငံအလိုက် ယှဉ်ပြိုင်ကြရာတွင် အားကစား၏ အောင်မြင်မှုသည် နိုင်ငံ၏ အောင်မြင်မှု နိုင်ငံ၏ ဂုဏ်သိက္ခာမြှင့်တင်မှု ဖြစ်လာသည်။ နိုင်ငံကိုယ်စားပြုအားကစားသမားများ၏ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲဝင် ယှဉ်ပြိုင်မှုများကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသား တစ်မျိုးသားလုံးက စိတ်ရောကိုယ်ပါ တက်ကြွစွာ အားပေးကြပြီး အောင်ပွဲအဆင့်ဆင့် ရရှိကြသည်နှင့်အမျှ တစ်မျိုးသားလုံးက ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြခြင်းဖြစ်သည်။

(၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲကြီးကို ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် လာမည့် မေလ ၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ရာ ပြိုင်ပွဲဝင်ကြမည့် အားကစားသမားများအားလုံး ပြိုင်ပွဲဝင်ရန် အသင့်အနေအထားသို့ ရောက်ရှိနေကြပြီ ဖြစ်သည်။ အရှေ့တောင်အာရှဒေသတွင်း အမြင့်မားဆုံးသော အားကစားပြိုင်ပွဲကြီးသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အားကစားသမား ၃၄၁ ဦးက အားကစားနည်း ၁၉ နည်းတို့တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်သွားကြမည်ဖြစ်ရာ ပြိုင်ပွဲတိုင်းတွင် အမြင့်ဆုံးသော အောင်ပန်းကို ဆွတ်ခူးနိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတိုင်းက မျှော်လင့်နေကြသည်သာ ဖြစ်သည်။ “ယခုသွားရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည့် ပြိုင်ပွဲကြီးသည် အားကစားမောင်မယ်များအဖို့ နိုင်ငံတော်အတွက် အားကစားလူ့ချွန်လူ့ကောင်းများဖြစ်ကြောင်း ပြသနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းကောင်းကြီးတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခွင့်အလမ်းကြီးကို အမိအရဆုပံ့ပိုးနိုင်ရန် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်သွားနိုင်ကြမည်ဟုလည်း နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ယုံကြည်မျှော်လင့်နေကြသည်ကို အသိပေးပေးကြားလိုပါကြောင်း၊ မိဘပြည်သူများ၏ ယုံကြည်မျှော်လင့်ချက်အိမ်မက်များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် မောင်မယ်များအနေဖြင့် ရေကုန်ရေခန်းအားထုတ်ကြိုးပမ်းသွားကြမည်ဟု အလေးအနက် ယုံကြည်ပါကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က မြန်မာအားကစားအဖွဲ့များအား အောင်နိုင်ရေးအတွက် အပ်နှံခြင်းအခမ်းအနား အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည့်အတိုင်းပင် အားကစားလူ့ချွန်လူ့ကောင်းများအဖြစ် ပြသ၍ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်သွားကြမည်ဟုသော ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ မျှော်လင့်ယုံကြည်မှုကို အစွမ်းကုန်မြှင့်တင်ဆည်းကြပေးအတွက် စိတ်ဓာတ်တံခွန်ကို အမြင့်မားဆုံး လွှင့်ထူကြရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ဝင်များအားလုံး နိုင်ငံ့ချစ်စိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ကို အရင်းတည်၍ ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယစိုက်ထုတ်၍ အစွမ်းကုန် ကြိုးပမ်းကာ အောင်ပန်းဆွတ်ခူးနိုင်ခြင်းတို့အတွက်လည်း နိုင်ငံတော်က ထိုက်တန်စွာ ဂုဏ်ပြုသွားမည်ဖြစ်ရာ အောင်ပွဲရယူ ပြန်လာသူတို့အတွက် စောင့်ကြိုနေမည်ဖြစ်သည်။ အားကစားထူးချွန်သည့် လူငယ်များ နိုင်ငံ့လက်ရွေးစင်များအဖြစ် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းမှ ထွက်ပေါ်လာသည့် အောင်မြင်မှုများက နိုင်ငံ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို မြှင့်တင်စေသည့်အပြင် မိမိတို့၏ လူနေမှုဘဝများကိုလည်း မြှင့်တင်လာစေမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ပြောကြားထားသည်။ နိုင်ငံတော်က ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်အားကစားသမားကြီးများကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လျက်ရှိရာ ယခုမကြာမီ ပြိုင်ပွဲဝင်ကြရာတော့မည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲကြီးတွင်လည်း နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် အားကစားသမားတစ်ဦးချင်းစီတိုင်းက ပြိုင်ပွဲတိုင်းတွင် တရားသဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ယူကာ ပြည်ထောင်စုစာမူစာ ဖြစ်နိုင်စေနိုင်စေရန် အောင်လံလွှင့်ပျံနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းစွမ်းဆောင်နိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။

### ကဆုန်လပြည့် ဗုဒ္ဓနေ့ ကဆုန်လဘွဲ့ (အဲချင်း)

- နွေလရယ်မှ ရာသီ ကြယ်မင်း တာရာ၊ ဝိသာခါနှင့် စန္ဒာ လမင်း၊ တူပြိုင်ဝင်းလို့ နေမင်း ဖလံဝါ၊ ဒေါင်းယဉ်သာလည်း ချိန်ခါ အတွင်း၊ ထိန်ဖြာ လင်းသည် နေ့ခင်းရယ် တာရာည် ပါလို့လေး။
- စေတီရယ်မှ မြတ်လေး ပရိဘောဂမည်ပေ ဗုဒ္ဓဟေကို ညောင်ရေ သွန်းလောင်း၊ ဆုမွန်တောင်းလို့ အောင်ကြောင်းရယ်မှ မနေ့ အောင်ရေးရယ်မှ ထိုထို ညွှန်းပြုကာ ဆိုသည် ဗျာဒိတ်ဖွားမြင် ဗောဓိပင် စံဝင်အမှန်၊ နန်းနိဗ္ဗာန်ဟု ညွှန်းပြုကာ ဆိုသည်

သည်ချိန်ကို ရည်စူးလို့ ကြည့်နူး ရန်များ။

- ချရား ရယ်မှတဖြာ စကား ဝါနှင့်၊ ခိုင်ညာဝင်းလို့ ကြိုသင်းကာ လာသည် ချိန်ခါရယ်မှ အညီ၊ ဝေစီ ရှင်းသန့် သင်းရန်နှင့်၊ ဝင်းဖန်ကာသာ ဝေဖြာ မွှေးသမို့ အေးလို့ငယ်ကြည့်သည် နွေရာသီ အလုပ်နန်းတွေက လန်းဆန်းနေပြီ။
- တစေရယ်မှ မလိပ် ဤ လမြတ်မို့၊ မပြတ်ကျင်းပ မြတ်ဗုဒ္ဓနေ့၊ မမေ့စရာ များသူတို့မှ မှန်စွာ မလွဲ ပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်ပွဲကိုဆင် ဗြာသာ ဆိုတဲ့၊ ရာသီခွင်မှာ အို ဘယ်နှယ် တင်ပါမယ် နန်းမဂ္ဂင် ရော်ရမ်းလို့ မျှော် မှန်းမြဲ လေ။ ။

မမြရည်နန္ဒာ

### အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

ရွှေတိုက်စေတီတော်မြတ်ကြီးအား သံဃာတော် ၁၁၁၁ ပါးဖြင့် ဗုဒ္ဓဘိဝေက အနေကဇာတင် မင်္ဂလာအခမ်းအနားနှင့် ဆွမ်းဆန်တော် လောင်းလှူပွဲ မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ရွှေတိုက်စေတီတော်ရင်ပြင် တော်နှင့်ပြည်သူ့ရင်ပြင်တို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ ၃၀-၄-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် အစမ်းလေ့ကျင့်ခြင်းနှင့် ၂-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် အခမ်းအနားကျင်းပစဉ်အတွင်း နံနက် ၈.၀၀ အချိန်မှ အခမ်းအနားပြီးဆုံးသည်အထိ ပြည်လမ်းအား ဟံသာဝတီအရပ်မှ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းအထိလည်းကောင်း၊ ဦးဝိစာရလမ်းအား ဟံသာဝတီအရပ်မှ ရွှေတိုက်ဘုရားလမ်းအထိလည်းကောင်း၊ ရွှေတိုက်ဘုရားလမ်းအား ဦးထောင်တိုလမ်းမှ ဦးဝိစာရလမ်းထိအထိလည်းကောင်း၊ အလိုလမ်းအား ဗဟိုလမ်းမှ ရွှေတိုက်ဘုရားလမ်းအထိလည်းကောင်း၊ မြို့မကျောင်းလမ်းအား အလိုလမ်းမှ မင်းရဲကျော်စွာလမ်းအထိလည်းကောင်း၊ ဝေဓွမ္မိတိတံးမည်ဖြစ်သဖြင့် ပြည်လမ်းအတိုင်း မြောက်မှ တောင်သို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် ဟံသာဝတီအရပ်တွင် လမ်းသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်လမ်းအတိုင်း တောင်မှမြောက်သို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းတွင် ဝဲဘက်သို့ ချိုးကွေ့၍ အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းသို့လည်းကောင်း၊ ဦးဝိစာရလမ်းသို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် ဟံသာဝတီ အရပ်မှ ဟံသာဝတီလမ်း၊ အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းသို့လည်းကောင်း၊ ရွှေတိုက်ဘုရားလမ်းသို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် ဦးထောင်တိုလမ်းမှ ဗဟိုလမ်းအရပ်သို့လည်းကောင်း၊ အလိုလမ်းသို့ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် ဗဟိုလမ်းအတိုင်းလည်းကောင်း၊ မြို့မကျောင်း လမ်းသို့မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်များသည် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းသို့လည်းကောင်း ပြောင်းလဲမောင်းနှင်မေးကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

### မုံရွာမြို့နယ်နှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တို့ရှိ သံဃာတော်များနှင့် ဒေသပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ သံဃာတော်များနှင့် ဒေသပြည်သူများအား အနောက်မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ယနေ့တွင် ဇီးတောကျေးရွာ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်း၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲ ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က သံဃာတော်များနှင့် ဒေသပြည်သူ ၆၇ ဦးအား သွေးတိုးရောဂါ၊ နား/ နှာခေါင်း/လည်ချောင်း ရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ သွားနှင့်ခံတွင်းရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ်အတွင်းရှိ သံဃာတော်များနှင့် ဒေသပြည်သူများအား အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခွဲဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ယနေ့တွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် သံလျက် မှော်အရှေ့ရပ်ကွက် အဝေရာရာမ ရန်ကင်းကျောင်းတိုက်၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့ပြင် သံဃာတော်အပါး ၆၀ နှင့် ဒေသပြည်သူ ၁၂၇ ဦးတို့ကိုလည်း တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

◆ ရှေ့ဖွဲ့မှ

အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးထားသည်များကို ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား မေးမြန်းကာ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်း တည်ထား ကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးတည်ဆောက်ပြီးစီးနေမှု အခြေအနေများနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများ ဦးဆောင်၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိုလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ "မာရဝိဇယ" ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်း တောက်ပလျက်ရှိမှုအား ကမ္ဘာကို ပြသရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေရန်၊ ကမ္ဘာကြီးငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်ရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည် အခြေအနေများ၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၃ ရက်၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်နေ့တွင်လည်း "ကဆုန်လပြည့် ဗုဒ္ဓနေ့" ဆိုင်ရာ အခမ်းအနားများ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ဆေးပစ္စည်းများ၊ အာဟာရပြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ကို နိုင်ငံတော်အဆင့် ခမ်းနားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်စေရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည် အခြေအနေများ

နှင့် ဆရာတော်ဘုရားကြီးတို့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် သံဃအဖွဲ့အစည်းသည်လည်း မှန်ကန်စွာရပ်တည်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို လျှောက်ထားတင်ပြပြီး ဆရာတော်ဘုရားကြီးထံမှ ဩဝါဒကို ခံယူသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ဆေးပစ္စည်းများ၊ အာဟာရပြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေများကို ဆက်ကပ်

လှူဒါန်းပြီး ဆရာတော်ဘုရားကြီးဟောကြား ချီးမြှင့်တော်မူသည့် တရားတော်များကို နာယူကြည့်ညိုသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆေးရုံ

အုပ်ကြီးနှင့် ပါရဂူများအား ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို မေးမြန်းပြီး လိုအပ်သည်များကို ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၌ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ တာဝန်ရှိသူများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ - ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် အမှတ်-၁ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း တည်ဆောက်နေမှုနှင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများအား စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦး၊

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ရှေးဦးစွာ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦးက ခေတ်စီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော စိုက်ပျိုးရေး-မွေးမြူရေးပညာရပ်များ တစ်နိုင်လုံးသို့ ပြန့်ပွားစေပြီး နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်စေရန်၊ အဆင့်မြင့်ပညာ

ဆက်လက်၍ အမှတ်-၁ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးအထက်တန်းကျောင်း တည်ဆောက်နေမှုနှင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးသီဟ(ပြန်/ဆက်)

အိမ်မဲမြို့နယ် သပန်းပင်ဆိပ်ကျေးရွာတွင် မြေဆီလွှာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) မျိုးစေ့ပေးပို့ပွဲနှင့် ကြံပက်ပွဲကျင်းပ

အိမ်မဲ ဧပြီ ၂၉ - ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် သပန်းပင်ဆိပ်ကျေးရွာအုပ်စု တောင်သူ ဦးလှကျော်၏ လယ်မြေတွင်းအမှတ် (၉၄) ဦးပိုင်အမှတ် (၂၇/၄) တွင် မြေဆီလွှာဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) မျိုးစေ့ပေးပို့ပွဲနှင့် ကြံပက်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ အိမ်မဲမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသက်ကိုကိုဦးနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များက တောင်သူများအား သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) ကေ ၅၀ အတွက် တစ်ကေလျှင် လေးပြည်နှုန်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကြံပက်ခြင်းတို့ကို စုပေါင်းဆောင်ရွက်သည်။

လျှော်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် အချိန်တိုကာလအတွင်း သစ်စိမ်းမြေဩဇာ၊ ဇီဝမြေဩဇာနှင့် သစ်ဆွေးဓာတ်များ ရရှိနိုင်၍ လယ်ယာမြေအတွင်းရှိ ပေါင်းပင်များကို နှိမ်နင်းနိုင်ပြီး အကျိုးပြုအထောက်အပံ့များ၊ မြေဆီလွှာအတွင်းရှိ အကျိုးပြုသက်ရှိများကိုလည်း အသက်ရှင်တိုးပွားစေနိုင်ကြောင်း၊ ပိုက်ဆံလျှော်သီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် ရာသီဥတုအခြေအနေပေးပါကတစ်ကေလျှင် သစ်စိမ်းမြေဩဇာ ၀.၆ တန်မှ ၁ တန်အထိ ရရှိနိုင်ပြီး ပုလဲ

ဓာတ်မြေဩဇာ နှစ်အိတ်နှင့် ညီမျှသော နိုက်ထရိုဂျင်ဓာတ်များ ရရှိနိုင်ကြောင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာ သုံးစွဲမှုအား လျှော့ချနိုင်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မြေဆီလွှာနှင့်ရေတို့ကို ဓာတုအဆိပ်သင့်ချဉ်းစိတ်ကိုလည်း ထိန်းညှိပေးသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးတင်မောင်ဦးက ပြောသည်။ ချစ်သက်လယ်(အိမ်မဲ)



# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများအား သွားရောက်ကြည့်ရှု၊ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယအဘိဓမ္မေဟာရဋ္ဌဂုရုအဘိဓမ္မေဟာ သဒ္ဓမ္မဓေတီက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးထားသည့်အခြေအနေများကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဘဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆရာတော်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို့၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်ပေးထားသည့်အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုရာ တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ တင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို့၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်ပေးထားသည့်အခြေအနေများ ကြည့်ရှုစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့အား တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် လက်ထောက်ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်က ဓမ္မလက်ဆောင်များ ပြန်လည်ပေးအပ်စဉ်။

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို မပြတ်စောင့်ကြည့်၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ကိုယ်ခံစွမ်းအားရှိစေရေး၊ တစ်ကိုယ်ရေသန်ရှင်းရေးတို့ အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် အခြားလိုအပ်သည်များကို အလေးထားမှာကြားသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အထူးအလေးထား စောင့်ကြည့်ကာ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး၊ ဆရာတော်ကြီး၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအရ ဧည့်တွေ့ဖူးမြော်မှုများကိုလည်း စနစ်တကျဖြစ်စေရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ဓမ္မလက်ဆောင် ပြန်လည်ပေးအပ် ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တသုဓမ္မအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းရာ ဆရာတော်က ဓမ္မလက်ဆောင်များ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက တာချီလိတ်လေယာဉ်ကွင်း လေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာချီလိတ်လေယာဉ်ကွင်း လေယာဉ်ပြေးလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်မှုအခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့မုန်းလှည့်တွင် တာချီလိတ်လေယာဉ်ကွင်း၊ လေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ လိုကြောင်း၊ လေယာဉ်ကွင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လေယာဉ် သန့်ရှင်းရေးအတွက် ချို့နယ် ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင် များခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ အမြဲမပြတ် ဆောင်ရွက်နေရန် ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

လိုအပ်သည်များ ကြိုတင်ပြင်ဆင်

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး ချုပ်က တာချီလိတ်လေဆိပ်သို့ လေယာဉ်ကြီးများ ဆင်းသက်နိုင် သည့်အထိ ဆက်လက်အဆင့်မြှင့် တင် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လိုအပ်သည်များကို ကြိုတင် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရန် လိုကြောင်း၊ တည်ဆောက်မှု လုပ်ငန်းများ သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားစဉ်။

အတွက် စနစ်တကျဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာ ရရှိရေးအတွက် မိုးရေများ စုဆောင်းခြင်းနှင့် ရေထွက်နေရာများကိုလည်း စနစ် တကျဖြင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်

ရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသတွင်း အသား၊ ငါးများ လုံလောက်စွာ ရရှိရေး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များနှင့် MSME လုပ်ငန်းများ ကို အားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး နှင့် ပတ်သက်၍လည်း ပို့ကုန်များ တင်ပို့နိုင်ရန်ကို မှတ်တမ်းတင် ထားရှိရန်လိုပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် သုတေသနပြု ဆောင်ရွက်၍ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက် အောင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ဒေသတွင်းထုတ်ကုန်များ ထုတ် လုပ်နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ တာချီလိတ် မြို့သို့ မော်တော်ယာဉ်၊ လေ ယာဉ်များဖြင့် ပြင်ပမှ ဝင်ရောက် လာသူများအား စနစ်တကျ မှတ်တမ်းတင်ရန် လိုကြောင်း၊

ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်းဒေသ) တွင် တောင်ယာများမီးရှို့ခြင်းမှ ထွက်ပေါ်လာသည့် မီးခိုးငွေ့များ ကြောင့် တာချီလိတ်လေဆိပ်ကို မတ်လနှင့် ဧပြီလတို့တွင် ရက် ၂၀ ကျော်ကြာ ပိတ်ခဲ့ရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ ပိုင်းဒေသ) အတွင်း ထိုသို့ တောင်ယာများ မီးရှို့ခြင်းနှင့် လယ်ယာများ၌ ကောက်ရိုးများ မီးရှို့ခြင်းမရှိစေရေး ထိန်းသိမ်း ကြပ်မတ်ရန်လိုကြောင်း၊ ရွှေ့ ပြောင်းတောင်ယာ စိုက်ပျိုးမှုစနစ် ပျောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် တောင်ယာများ၌ ကုန်းမြင့်လယ် စိုက်ပျိုးမှုစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ပေး ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒေသ အစိုးရအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ

အနေဖြင့် စနစ်တကျဖြင့် ကြပ်မတ် ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်းဖြင့် တာဝန်ရှိသူများကို မှာကြားသည်။ လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြား ထိုနောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် လေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်မှုနှင့် လေဆိပ် အဆောက်အဦကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူ များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်



တာချီလိတ်လေယာဉ်ကွင်း လေယာဉ်ပြေးလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

### မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်နေမှုများအား မကွေးမြို့မှ ပင့်ဖိတ်ထားသောဆရာတော်ကြီးများ လာရောက်လေ့လာဖူးမြော်ကြသည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ - ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်း တည်ဆောက်ပူဇော်လျက်ရှိသည့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား မကွေးမြို့ သံဃာရာမကျောင်းတိုက်မှ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တစိန္တသာရဦးဆောင်လျက် ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော်သံဃာတော်စုစုပေါင်း သံဃာတော် ၁၀၀ တို့က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လာရောက်လေ့လာ ဖူးမြော်ကြသည်ကြာသည်။

ရှင်းလင်းလျှောက်ထားဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၌ ဆရာတော် သံဃာတော်ကြီးများအား ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ စစ်ထောက်ချုပ်ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား တည်ထားကိုးကွယ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ တည်ထားကိုးကွယ်ရန် စတင်ကျောက်တူးတော်ကြီးများအား

အဆင့်ဆင့် တူးဖော်ခြင်းနှင့် ရေလမ်းကြောင်း၊ ကုန်းလမ်းကြောင်းများဖြင့် ပင့်ဆောင်ခဲ့ရမှု၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ဆင်းတုတော် အပိုင်း(၁/၂၊ ၃/ ၄)တို့အား ထုဆစ်ခြင်း၊ ပလောင်တော်အထက်သို့ ပင့်ဆောင်နိုင်ရန် သံမဏိမျှော်စင် ဝန်ချိစက် တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပင့်ဆောင်ခြင်းနှင့် ပင့်ဆောင်နေရာချထားခြင်း လုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ကြီးနှင့်သာသနိကအဆောက်အဦစိမ်းလန်းစိုပြည် သာယာလှပစေရေးအတွက် သစ်ပင်၊ ပန်းမန်များ စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်နေမှု သာသနိက အဆောက်အဦများ ဆောက်လုပ်နေမှုနှင့် အဆင့်ဆင့်တိုးတက်လာမှုအခြေအနေများကိုရှင်းလင်း

လှည့်လည်ကြည့်ရှုထို့နောက် ပင့်ဖိတ်ထားသော ဆရာတော် သံဃာတော်ကြီးများသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ပလောင်တော် တည်



ဆောက်ပြီးစီးမှု၊ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ကြီးအတွင်းရှိ သာသနိက အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် ဆက်လက် တည်ဆောက်နေမှု အခြေအနေများကို

လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းယင်းနေကန် ကြွရောက်လာကြသည့် ဆရာတော် သံဃာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်

ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ စစ်ထောက်ချုပ်ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်စွာလင်းနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက

ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများထံမှ ရိတ်တရားတော်များကို နာယူခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

### အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ပန်းချီ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲများ၌ ဆုရရှိသူများနှင့် သွေးလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် လူမှုဖူလုံရေးအကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများကို ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၉ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၈ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသော အားဖြင့် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ပန်းချီ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲများ၌ ဆုရရှိသူများနှင့် သွေးလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်း၊ လူမှုဖူလုံရေးအကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများကို ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာလမ်း အမှတ်(၂၉) ရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ၌ ကျင်းပသည်။



အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ပွင့်ဆန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရီနို၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဩန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ UMFCCI နှင့် MOEAF တို့မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ခုံသမာဓိကောင်စီ၊ ခုံသမာဓိအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ညှိနှိုင်းဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းက နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စီးပွားရေး

ဦးတည်ချက်(၄)ရပ်တွင် ပါဝင်သည့် သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အလတ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME) များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေးအချက်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ အဓိကအရေးပါသည့် အင်အားစုကြီးဖြစ်သော အလုပ်သမားထုကြီးအပေါ် များစွာတည်မှီနေသည့်အတွက် အလုပ်သမားထုကြီးကို ဂုဏ်ပြုလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ယခုအခမ်းအနားကို ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည့် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ပန်းချီ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲ၌ ဆုရရှိသူ ၁၆ ဦးကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၉၉၀၀၀ နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခြင်း၊ သွေးလှူရှင်ဝန်ထမ်း ၁၀၀ ကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် လူမှုဖူလုံရေး အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများကို ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့် ပေးအပ်ခြင်းများ ချီးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့တွင် အကျိုးခံစားခွင့်ပံ့ပိုးထားသော အာမခံအလုပ်သမားများကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်အညီ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေးစောင့်ရှောက်မှုအာမခံစနစ်အရ ဆေးဖိုး ကုန်ကျငွေများ၊ မီးဖွားခြင်းဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှု သုံးမျိုးအတွက် ပြန်လည်ပေးအပ်သည့် ဆေးဖိုးကုန်ကျစရိတ်များ၊ မကျန်းမာမှု အကျိုးခံစားခွင့်များနှင့် အလုပ်တွင် ထိခိုက်မှုအကျိုးခံစားခွင့် အာမခံစနစ်အရလုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် ကိုယ်အင်္ဂါဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော အလုပ်သမားများကို အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု ငွေလုံးငွေရင်းနှင့် သေဆုံးသွားသည့် အာမခံအလုပ်သမားများ၏ ကျန်ရစ်သူများအား ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့်များအတွက် အာမခံအလုပ်သမား ၅၅၄ ဦးအတွက် စုစုပေါင်း ကျပ် ၃၃၅၉၄၁၀၉ သိန်း ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၃ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရန်ကုန်နှင့် ပဲခူးမြို့တို့တွင် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပြပွဲများ (Job Fair) လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲများ၊ အစိုးရ၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးခဲ့ပြီး MRTV

တွင်လည်း Talk Show အစီအစဉ်များ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါကြောင်း။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပြပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းအားဖြင့် အလုပ်ရရှိသူများနှင့် အလုပ်သမားလုံအပ်လျက်ရှိသော အလုပ်ရှင်များကို အချိန်တိုအတွင်း တစ်နေရာတည်းတွင် ချိတ်ဆက်ပေးနိုင်သည့်အတွက် အချိန်ကုန် ငွေကုန်သက်သာပြီး ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုတိုးတက်ရရှိစေနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် အဓိကအရေးပါသည့် အလုပ်သမားကြီးများသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရက တစ်ဖက်တစ်ဖက် ဦးတည်ချက်ထား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဖူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ တိုးတက်မြှင့်တင်မှုမည်ဖြစ်သည့်အတွက် အလုပ်သမားကြီးများ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုများကို အမှတ်တရဂုဏ်ပြုပါကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာ၊ ပန်းချီ ဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲများ၌ ဆုရရှိသူများနှင့် အဆိုပုဂ္ဂိုလ်ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် သွေးလှူဒါန်းသည့် ဝန်ထမ်းများအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးတို့က ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများကို ချီးမြှင့်သည်။

ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်ပေးအပ်ဆက်လက်၍ လူမှုဖူလုံရေး အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးတို့က ငွေကြေးအကျိုးခံစားခွင့်များကို သက်ဆိုင်သူများထံ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၃)ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ (၁/၂၀၂၃)အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရုံးအမှတ်-၁၀၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များအပါအဝင် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြပြီး နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၊ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက Online ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ် တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့အစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

### အခွင့်အရေးများဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန်

ဦးစွာ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကစ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် တရားရုံးများ အပြည့်အဝရုံးထိုင်စစ်ဆေးနိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိခဲ့သဖြင့် စစ်ဆေးဆဲအမှုများ ကြန့်ကြာမှုမရှိစေရန်၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခံရကြောင်း ထိခိုက်နှစ်နာသူများ နှစ်နာမှုမရှိစေရန် တရားစွဲဆိုခံထားရသူများ၏ အခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန်အတွက် တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရားစီရင်ရေးအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၃၄၀/၂၀၂၁ ဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့တို့ကို ထပ်မံဖွဲ့စည်း၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ တရားစီရင်ရေးတွင် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ရန် မဟုတ်ဘဲ တရားရုံးများ၌ စစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာ မှူးဝင်းများကို မြန်ဆန်မှန်ကန်စွာဖြင့် စစ်ဆေးစီရင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်  
တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲအမှုများကို တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် ၁၄ ရုံး၊ ခရိုင်တရားရုံး ၁၄ ရုံး၊ မြို့နယ်တရားရုံး ၃၀၈ ရုံးနှင့် သီးသန့်တရားရုံး ၁၈၉ ရုံး၊ စုစုပေါင်း ၆၂၅ ရုံးဖြင့် တရားစီရင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် တရားစွဲအဖွဲ့အစည်း ဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံရတပ်ဖွဲ့၊ ဥပဒေရုံးများနှင့် တရားရုံးများတွင် တွေ့ရှိရသည့်အားနည်းချက်များအပေါ် အထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ပထမအဆင့် ရည်မှန်းချက်အား ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ သတ်မှတ်၍ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ မှူးဝင်းများအား ရာနှုန်းပြည့်နိုးပါး ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒုတိယအဆင့် ရည်မှန်းချက်ကာလကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအထိ သတ်မှတ်၍ ကျန်ရှိသည့်အမှုများ ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် စီမံချက်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်၍ အဖွဲ့ဝင်များအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန်နှင့် လိုအပ်သည့် အကြံဉာဏ်များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပေးပါရန် ပြောကြားသည်။

စီရင်ရေး အထောက်အကူပြုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် တိုးရီက စတင်ခဲ့သည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်မှစတင်၍ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲအမှုအရေအတွက်များ၊ လစဉ်တရားရုံးများမှ အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည့်အမှုများ၊ လစဉ်တရားရုံးများသို့ ထပ်မံစွဲတင်ခဲ့သည့် အမှုများနှင့် လက်ကျန်အမှုများကို ကျန်ရှိသည့်ကာလများတွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံများကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ပြီး အတိတ်လိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် Online ဖြင့် တက်ရောက်သည့် နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၊ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များက တင်ပြဆွေးနွေးကြသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှစ၍ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်များနှင့် ဆက်စပ်ပြီး အရေးယူထားသည့် အမှုများအနက် သီးသန့်တရားရုံးထိုင်၍ စစ်ဆေးဆဲအမှုများ၊ အကြမ်းဖက်မှုနှင့်ဆက်စပ်၍ ကျူးလွန်ခဲ့သည့်ပြစ်မှုများကို သီးသန့်တရားရုံးဖြင့် စစ်ဆေးသည့်အမှုများ၊ အချုပ်တရားခံ နှစ်နှစ်နှင့်အထက် ကြန့်ကြာနေသည့် ရာဇဝတ်မှုများ၊ ထူးခြားထင်ရှားသော အမှုများကို ဦးစားပေးအဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဆွေးနွေးတင်ပြ  
ဆက်လက်၍ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာမှူးဝင်းများ တရား

## မြစ်ကြီးနားမြို့ လောကမာန်အောင်ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်၌ ကဆုန်လပြည့်ပုဒ္ဓနေ့တွင် ကဆုန်ညောင်ရေသွန်းလောင်းပူဇော်ပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းစဉ်းစား

မြစ်ကြီးနား ဧပြီ ၂၉  
ကဆုန်လပြည့် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ကဆုန်လပြည့် ပုဒ္ဓနေ့တွင် မြန်မာတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု လေ့ထုံးစံနှင့်အညီ ကဆုန်ညောင်ရေ သွန်းလောင်းပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ခမ်းနားစည်ကားသိုက်မြိုက်

လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် က ဆုနုစစ် ကဆုန်ညောင်ရေ သွန်းလောင်းပွဲတော်ကို ယခင်နှစ်များနှင့်မတူ အများပြည်သူ ပါဝင် ဆင်နွှဲကူညီလှည့်လည်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
ထူးခြားသည့်နေ့အပူချိန်များမှာ တောင်တွင်းကြီးမြို့တွင် ၄၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ ချောက်မြို့နှင့် ဘော်လခဲမြို့တို့တွင် ၄၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ နေပြည်တော်မြို့၊ မကွေးမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့တွင် ၄၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်တို့ ဖြစ်ကြသည်။  
မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များမှာ သီပေါမြို့တွင် ၀ ဒသမ ၅၈ လက်မနှင့် ရွှေကူမြို့နှင့် ကသာမြို့တို့တွင် ၀ ဒသမ ၀၈ လက်မစီတို့ ဖြစ်ကြသည်။  
မိုး/လေ



ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

# ၂၀၂၃ ခုနှစ် တောင်ကြီးလူရည်ချွန်အပန်းဖြေစခန်း ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
၂၀၂၃ ခုနှစ် တောင်ကြီးလူရည်ချွန် အပန်းဖြေစခန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် တောင်ကြီးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့် သာသနာရေးဦးစီးဌာန သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ညွန့်ဖေက လူရည်ချွန်အပန်းဖြေ စခန်းဆိုင်ဘုတ်ကို စက်လှုပ်တံ နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် ၂၀၂၃ ခုနှစ် တောင်ကြီး လူရည်ချွန်အပန်းဖြေ စခန်းကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးရာ ဝန်ကြီးနှင့် အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့ က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြ သည်။ (အောက်ပုံ)

ယင်းနောက် ဒုတိယပိုင်း အခမ်းအနားကို ဘွဲ့နှင့်သဘင် ခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံ တော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဩဝါဒစကား လမ်းညွှန်မှာကြား ချက်များကို လေးစားလိုက်နာ ကျင့်ကြံ နေထိုင်သွားကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားလိုကြောင်း၊ လူရည်ချွန် လူငယ်မောင်မယ်များ

လူရည်ချွန်စခန်းများတွင် စခန်းချ နေထိုင်စဉ်ကာလအတွင်းပညာရေး ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲများ၊ စာပေ ဗဟုသုတ နှီးနှောဆွေးနွေးခြင်းများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ပြည့်သဘာဝ လေ့လာ ရေးနှင့် ဒေသလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသ ထွက်ကုန်များနှင့် ဒေသခံများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု စလေ့ထုံးစံများ၊ လက်မှုပညာများနှင့် ဒေသန္တရ ဆိုင်ရာဗဟုသုတများကို လေ့လာ ဆည်းပူးခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။



လူရည်ချွန် လူငယ်မောင်မယ် များအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ စံနမူနာပြု လူငယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် စည်ညီအချက်များနှင့် ပြည့်စုံ အောင် ကြိုးစားသွားကြစေလို ကြောင်း၊ ဆက်လက်သင်ယူရမည့် ပညာရပ်နယ်ပယ်များတွင် ထူးချွန် ထက်မြက်အောင် ဆက်လက် အားထုတ် ကြိုးပမ်းကြရန်နှင့် တတ်မြောက်ထားသည့် အသိ ပညာအတတ်ပညာများဖြင့် မိမိ တို့ ဒေသ၊ ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းကို ကောင်းမွန်စွာ ခေါင်းဆောင်မှုပေး နိုင်သည့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်၏ ခေါင်းဆောင်ကောင်း ဖြစ်အောင်



# ပုဂံလူရည်ချွန်စခန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

မန္တလေး ဧပြီ ၂၉  
ပုဂံလူရည်ချွန်စခန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်း အနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ညောင်ဦးခရိုင် ညောင်ဦးမြို့နယ်

များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် လူရည် ချွန်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကြီးကြပ် ဆရာ ဆရာမများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်

ချွန်တံဆိပ်များကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး စီမံ ပေးအပ်ကာ လူရည်ချွန် ကျောင်းသားတစ်ဦးက ကျေးဇူး

ကျောင်းသူများက အမှတ်တရ သစ်ပင် စိုက်ပျိုးကြသည်။ ဆက်လက်၍ လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ

သည် အာနန္ဒာဘုရား၊ သဗ္ဗညု ဘုရား၊ မန္တဟာဘုရား၊ မြစေတီ+ ဂူပြောက်ကြီးဘုရား၊ ဘူးဘုရား၊ ထီးလိုမင်းလိုဘုရား၊ ပုဂံဒေသရှိ



အောင်မြေသာရပ်ရှိ ပုဂံလူရည်ချွန် စခန်း မှိန်ဦးရွှေဦး ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော်မင်း၊ စည်ပင်သာယာ ရေးဝန်ကြီး မြို့တော်ဝန် ဦးကျော် ဆန်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူရည် ချွန်ကြီးများ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး

တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ ပုဂံလူရည်ချွန်စခန်း အား လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားကို Heritage Bagan Hotel ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ လုံခြုံရေး နှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူး ကြီးကျော်ကျော်မင်း က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြား ပြီး လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် လူရည်

တင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား သည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ၊ ပညာ ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ လူရည် ချွန်ကြီးများက လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ရင်ထိုးတံဆိပ်များ တပ်ဆင်ပေး ကာ ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာနှုတ်ဆက် ကြပြီး လူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့်စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြကာ (အပေါ်ပုံ) လူရည်ချွန် ကျောင်းသား



ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အမွေ အနှစ်များ၊ ရှေးဟောင်းဗိသုကာ လက်ရာများကို အုပ်ချုပ်သူ ဆရာ ဆရာမများနှင့်အတူ သွားရောက် ဖူးမြော်လေ့လာကြသည်။ ညပိုင်းတွင် ပုဂံလူရည်ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်း ဧည့်ခံရာ ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တိုင်းဒေသ ကြီးပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က စခန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကာ လူရည်ချွန်တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင် စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် လူရည် ချွန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနှင့်အတူ ဂုဏ်ပြုညစာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြပြီး ဂုဏ်ပြုဧည့်ခံ မျော်မြေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်းသတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



# ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကောဇာသမတန်း လူရည်ချွန်စခန်း (ငွေဆောင်) စခန်းပွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတက်ရောက်

ပုသိမ် ဧပြီ ၂၉  
 ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကောဇာသမတန်း လူရည်ချွန်စခန်း (ငွေဆောင်) စခန်းပွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ငွေဆောင်ကမ်းခြေ ယခုနားဦး ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းနှင့် ဇနီး၊ အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့်ဇနီး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝန်ကြီးဌာန၊ လေ့လာဆန်းစစ် အကဲဖြတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးတို့က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကောဇာသမတန်း လူရည်ချွန်စခန်း (ငွေဆောင်) မုခ်ဦးကို ဖဲကြိုး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး (ယာပုံ) တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာ တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးများ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန် ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူရည် ချွန်မောင်မယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဒေသခံများ



တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ လေ့လာဆန်းစစ် အကဲဖြတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးတို့က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကောဇာသမတန်း လူရည်ချွန်စခန်း (ငွေဆောင်) မုခ်ဦးကို ဖဲကြိုး ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး (ယာပုံ) တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကောဇာသမတန်း လူရည်ချွန် မောင်မယ်တို့အား ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအနေဖြင့် ဝမ်းပန်းတသာ လိုက်လိုက်လှလှ ကြိုဆိုပါ

ကြောင်း၊ လူရည်ချွန်မောင်မယ် များ ငွေဆောင်ကမ်းခြေတွင် အပန်းဖြေရန်နှင့် ဒေသဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ လေ့လာနိုင်ရေး အတွက် စီစဉ်ထားရှိပါကြောင်း၊

လူရည်ချွန်များသည် ကျောင်းစာ တွင်ထူးချွန်ရုံမက ပြင်ပဗဟုသုတ စာပေများ၊ အားကစား၊ အနုပညာ နှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးကဏ္ဍ များတွင်လည်း ဘက်စုံထူးချွန် ထက်မြက်သူများ ဖြစ်ကြောင်း၊ လူငယ်များသည် စူးစမ်းလေ့လာ လိုစိတ်ရှိပြီး တီထွင်ဖန်တီးလိုသူ များဖြစ်ကြောင်း၊ နယ်မြေဒေသ

တွင် ထူးချွန်စခန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် လူရည်ချွန် မောင်မယ်များကို ရင်ထိုးတပ်ဆင်ပေးရန်အတွက် အပ်နှံရေးရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အနောက်တောင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် ဇနီး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်ထိုး တပ်ဆင်ပေးပေးအပ်သည်။



သည့်လူငယ်များ စုစည်းနေသည့် အတွက် မိမိတို့၏ အတွေ့အကြုံ၊ ဗဟုသုတများကို တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ပလယ်ကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ငွေဆောင် လူရည်ချွန်စခန်းမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးက

လူရည်ချွန်စခန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် လူရည်ချွန် မောင်မယ်များကို ရင်ထိုးတပ်ဆင်ပေးရန်အတွက် အပ်နှံရေးရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် ဇနီး၊ အနောက်တောင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် ဇနီး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရင်ထိုး တပ်ဆင်ပေးပေးအပ်သည်။

## ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ ဟိုတယ်နှင့်တည်းခိုရိပ်သာများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ညောင်ဦး ဧပြီ ၂၉  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာ များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက ဧပြီ ၂၇ ရက်တွင် ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာများကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။ ဟိုတယ်နှင့် တည်းခိုရိပ်သာများကို Health & Safety Protocols (HSP) အရ Regional Level နှင့် National Level အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရ ဟိုတယ်၊ တည်းခိုရိပ်သာများအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ရေး အတွက် ညောင်ဦးမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန်းတင့်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက ပူးပေါင်း၍ Amata Hotel (အနောက်) နှင့် Amata Hotel (အရှေ့) တို့ကို သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်သည်။ ဒီပဲလင်း

### ကျောစွန်းမှ

အဆိုပါ အခမ်းအနားကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့ဝင် (၁) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး အောင်နေထွန်း၊ မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးလောထွေး၊ မြို့မရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျောက်အင်ထလျန်းနှင့် တာကြန့် အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးကျောက်ခမ်းလျန်း တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး မြို့မမြို့မဖြစ်သူ ဦးတင်ထွေးက ရိုးရာဓလေ့ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပခြင်းနှင့် တည်ဆောက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ စုပေါင်းမှတ်တမ်း တင်စာတံပုံများရိုက်၍ ရိုးရာဓလေ့လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ကို အသင်းဝင်များက စတင်လှေခတ်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ကိုးသင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကစား ကြပြီး ဧပြီ ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းနှင့် ညနေပိုင်းတို့တွင် အသင်းအားလုံး ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရမည်ဖြစ်ကာ ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် အုပ်စုအနိုင်အရှုံး လုကာ မေ ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယလှပွဲ များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းနေ့ မွန်လုံ ၃ နာရီတွင် ရိုးရာဓလေ့လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲနှင့် အခမ်းအနားပိတ်တို့ကို ကျင်းပ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

## နေပြည်တော်မြို့မဈေး၌ ဖျော်ဖြေရေးယာဉ်များဖြင့် လူထုအတွင်း မီးဘေးလုံခြုံရေးအသိပညာပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
 နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ မြို့မဈေးကျွန်းပြင်၌ မီးဘေး လုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဟောပြောသရုပ်ပြမှုကို ပြည်သူ များ စိတ်ဝင်စားမှုရှိစေရန် ရှေးဟောင်း မီးသတ်ယာဉ်များ အပါအဝင် ခေတ်မီအဆင့်မြင့် မီးသတ်ယာဉ်များ၊ ဖျော်ဖြေရေး ယာဉ်များဖြင့် ယနေ့ညနေပိုင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

များကို ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ (၇၇) နှစ် မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသော အားဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် သပြေကုန်းဈေး၌ လည်းကောင်း၊ မေ ၂ ရက်တွင် ပျဉ်းမနားမြို့၌လည်းကောင်း၊ မေ ၃ ရက်တွင် ဓာတုဓာတ်ပေါင်း စေတီတော်၌ လည်းကောင်း ဆက်လက်ဖျော်ဖြေ တင်ဆက် သွားမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၅ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၇) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ကို မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ ၌ မေ ၅ ရက်နှင့် ၆ ရက်တွင် ရှေးဟောင်း မီးသတ်ယာဉ်များ၊ ခေတ်မီမီးသတ် ယာဉ်များ၊ မီးသတ်သမားများ၏ လုပ်ငန်းခွင်သုံး (ရှေးဟောင်းနှင့် ခေတ်မီ) စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ၊

မီးဘေး လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းကိရိယာ များနှင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးဖျော်ဖြေ တင်ဆက်မှုများကို ပြည်သူများ အနေဖြင့် လာရောက်လေ့လာ ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး ဗလမပါကစမ်းမဲ လက်မှတ်များ၊ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မီးသတ်ဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသိန်း ထွန်းဦးထံမှ သိရသည်။ ဇေဘီ

အဆိုပါ မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေး ဖျော်ဖြေမှုများ ကို မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ ပြည်တော်အေးငြိမ်း မင်္ဂလာဆိုင် နှင့် ခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့များ ဖြင့် မီးသတ်ပေးသိချင်းများ ထည့်သွင်းဖျော်ဖြေခဲ့ပြီး မီးဘေး လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ တစ်ခန်းရပ် ပြဇာတ်များ၊ သရုပ်ပြကွက်များကို တင်ဆက်ခဲ့ရာ ဈေးသားများနှင့် ဈေးဝယ်များက ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။ (ယာပုံ)



အဆိုပါ မီးဘေးလုံခြုံရေးအသိ ပညာပေး ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်

## ကမ္ဘာ့အပူချိန်လျှော့ချဖို့ အိုဇုန်းလွှာကာကွယ်မှုနဲ့အတူ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်စို့





### အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်၊ တပ်ရင်း / တပ်ဖွဲ့များ၌ နွေရာသီသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ - ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် နွေရာသီ ကျောင်းပိတ်ရက်ကာလများတွင် အားလပ်ချိန်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်၊ ဘာသာ၊ သာသနာကို တန်ဖိုးထားတတ်စေရန်၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန် ပြီး ပညာထူးချွန်သူများ ဖြစ်လာစေရန်၊ လက်တွေ့ အသုံးချဘာသာရပ်များနှင့်အတူ ဗဟုသုတရစေပြီး မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ အဆုံးအမနှင့် ကျင့်စဉ်များကို ပိုမိုနက်ရှိုင်းစွာ နားလည်စေရန်နှင့် ယဉ်ကျေးလိမ္မာစေရန် ရည်ရွယ်၍ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ၊ တပ်နယ်၊ တပ်ရင်း / တပ်ဖွဲ့များရှိ တပ်မတော်သားမိသားစုဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ယဉ်ကျေးလိမ္မာ သင်တန်း၊ ကွန်ပျူတာအခြေခံသင်တန်း၊ အခြေခံ အင်္ဂလိပ်စာသင်တန်းနှင့် မြန်မာ့သိုင်းသင်တန်းများ ကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြသည်။

ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဖွင့်  
ထိုသို့ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အရှေ့တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်ရှိ

သန္တိသုခဓမ္မာရုံနှင့် အောင်ဆန်းခန်းမတို့၌ ယဉ်ကျေး လိမ္မာသင်တန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ကွန်ပျူတာသင်တန်းဖွင့်ပွဲ များကို ပြုလုပ်ရာ မော်လမြိုင်မြို့၊ ကော့ကလုပ် ကျောင်းဆရာတော်ဘုရားအိန္ဒိယအမျိုးပြုသော သံဃာတော်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၊ သင်တန်းနည်းပြများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။

ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များပေးအပ်  
ဦးစွာ တိုင်းမှူးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြား သည်။ ထို့နောက် မော်လမြိုင်မြို့၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ ကလျာဏယုဝအသင်း (YMBA) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ (၃၈)ဖြာ မင်္ဂလာတရားတော်များ၊ ပြည်သူ့နီတိကဗျာများ သီဆိုသရုပ်ပြသမှုများကို ကြည့်ရှု အားပေးကြပြီး တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က သင်တန်းသား သင်တန်းသူများနှင့် သင်ကြားပို့ချ မည့် သင်တန်းနည်းပြများကို ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်



များ ပေးအပ်ကြသည်။  
အလားတူ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်နယ်၊ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များ၌လည်း တပ်မတော် သား မိသားစုဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နွေရာသီသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက် ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### ၂၀၂၃ ခုနှစ် ရေကြောင်းနှင့် လေကြောင်းလူငယ် အခြေခံသင်တန်းများနှင့် တန်းမြင့်သင်တန်းများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်အသီးသီး၌ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ - ကျောင်းသား ကျောင်းသူ မျိုးဆက်သစ် လူငယ်မောင်မယ် များကို နွေရာသီ ကျောင်းပိတ် ရက်ကာလအတွင်း အသိပညာ များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ အားလပ်ရက်များ အကျိုးရှိစေရန်၊ မိမိဝါသနာပါသည့် ပညာရပ်များ

ကို လေ့လာဆည်းပူးနိုင်စေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ရေကြောင်း ပညာ၊ လေကြောင်းပညာကျွမ်းကျင် သော အနာဂတ် မျိုးဆက်သစ် လူငယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ တပ်မတော် (ရေ) က ရေကြောင်းလူငယ်အခြေခံ နှင့် တန်းမြင့်သင်တန်းများ၊

ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးလျက်ရှိသည်။  
ထိုသို့ လေ့ကျင့်သင်ကြား လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တပ်မ တော်(ရေ)က ရေကြောင်းလူငယ် အခြေခံနှင့် တန်းမြင့်သင်တန်း များကို ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံရေကြောင်းလူငယ်စခန်း မှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၃၀၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး မန္တလေးမြို့ရှိ ရေကြောင်း လူငယ်စခန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၅၀၊ ရခိုင် ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ ရေကြောင်း လူငယ်စခန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၆၀ ဦး နှင့် ကျောက်ဖြူမြို့ရှိ ရေကြောင်း လူငယ်စခန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၅၀ တို့ကို သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေအသီးသီး မှ တာဝန်ရှိသူ နည်းပြများက လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အသီးသီးရှိ

တပ်မတော်(ရေ) ရေကြောင်း လူငယ်စခန်း ၁၁ ခု၌ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၇၁၂ ဦး တို့ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး လျက်ရှိသည်။  
အလားတူ တပ်မတော်(လေ) က အခြေခံလေကြောင်း လူငယ် သင်တန်း (အကြီးတန်းအဆင့်) နှင့် အခြေခံလေကြောင်းလူငယ် သင်တန်း (အငယ်တန်းအဆင့်) သင်တန်းများကို ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့ရှိ လေကြောင်း လူငယ်စခန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ စုစုပေါင်း ၄၀၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့ရှိ လေကြောင်းလူငယ် စခန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်း သူ စုစုပေါင်း ၄၀၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့ရှိ ပို့ချနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးကာ လိုအပ်သည့် များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



### နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက မိုင်းပန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲ၊ ဆေးများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉ - နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မိုင်းပန်မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကောင်းထက်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် မိုင်းပန်မြို့နယ် ကျောင်းထပ် ၃ မိုင် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲနှင့် ဆေးများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များရှိ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်အခက်အခဲမရှိစေရေး ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲ အမယ်လေးမျိုးကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့သစ်မြို့နယ်၌ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်း ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှု ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

မြို့သစ် ဧပြီ ၂၉ - မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ် မြေပြင်သာကျေးရွာအခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး အထက်တန်းကျောင်း ဆောက်လုပ်ပြီးစီးနေမှု အခြေအနေများကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရတင်ထွန်းနှင့် အဖွဲ့က ဧပြီ ၂၆ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထိုသို့ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းထက် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်က စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး အထက် တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်မည့် အခြေအနေကို ဒေသတွင်းနှင့် အခြားမြို့နယ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်နိုင်ရေး



ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိအောင် အသိပေး အထက်တန်းကျောင်း အဆောက်အအုံ ၁၀၀ ဆောင်ရွက်ရန် အခြေအနေများ၊ လာမည့် ရာခိုင်နှုန်း ဆောက်လုပ်ပြီးစီးနေမှု အခြေ အနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ များကို မှာကြားပြီး စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဇော်(ပြန်/ဆက်)

သတင်းစဉ်



### အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါဖြစ်သည် ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ် အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး(သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မျှတမှုမရှိစွာ ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကို ဖော်ပြသည့်ဆက်ဆံမှု တစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင် ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန့်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြားဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာနေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီး ညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက်ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကိုလည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကားဆန့်ကျင်သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံး ပါဝင်ရန်နှင့် ပံ့ပိုးအားပေးရမည်။

### PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည်

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG, CRPH လက်အောက်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ဖန်တီးအသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

### (၇၇)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သရုပ်ပြ

ဘားအံ ဧပြီ ၂၉  
၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၅ ရက်နေ့တွင်ကျရောက်မည့် (၇၇)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သရုပ်ပြသမ္မုကို ဧပြီ ၂၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ဘားအံမြို့နယ် စုပေါင်းရုံး၌ ကျင်းပရာ တရားဝင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဒေါ်ခင်ဆွေထွန်း၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။



မီးသတ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ် တစ်စီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ လူမှုကယ်ဆယ်ရေး(ဘားအံ)မှ လူနာတင်ယာဉ် တစ်စီး၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၅ ဦး၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး၊ ဘားအံမြို့နယ် စုပေါင်းရုံးမှ ဝန်ထမ်း ၅၀ ပူးပေါင်းပါဝင်၍ ရုံးတွင်းမီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခြင်းနှင့် မီးလောင်မှုကြောင့်ပိတ်မိနေသော ဒဏ်ရာရ လူနာများအား ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက အသက်ကယ်ကြိုးများဖြင့် ဘေးလွတ်ရာသို့

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ခြင်း၊ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်း၊ ဒဏ်ရာရ လူနာများအား ကယ်ဆယ်ရေးလူနာတင်ယာဉ်များဖြင့် ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ခြင်း၊ ဆီမီးလောင်မှုကို မီးသတ်ဆေးဘူးများအသုံးပြု၍ လက်တွေ့မီးငြိမ်းသတ်ခြင်းများကို လေ့ကျင့်သရုပ်ပြသရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လေ့ကျင့်သရုပ်ပြသရာတွင် ပါဝင်ခဲ့သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအားတွေ့ဆုံ၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မီးသတ်စွမ်းရည်များ၊ အသက်ကယ်စွမ်းရည်များ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့ကျင့်ကြရန် တပ်ဖွဲ့ဝင် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ်နှင့် စက်ယန္တရားများ အမြဲတမ်းအသုံးပြုနေရန်လိုပြီး လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့်လည်း အမြဲပူးပေါင်း၍ ပြည်သူများ၏ အခက်အခဲ၊ အန္တရာယ်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးကြရန်မှာကြားကာ ငွေကျပ်ငါးသိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ (အပေါ်ပုံပုံ) စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

### သန့်ရှင်းသာယာသောမြို့၊ ရွာများဖြစ်စေရေး ဒေသခံပြည်သူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက အားတက်သရောဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
ယခုအချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူများအားလုံးက နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများကို ညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပြီး အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်းတွင်လည်း မိမိတို့၏ မြို့၊ ရွာဒေသများ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးကို အားတက်သရော ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြသည်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ခုနစ်မြို့နယ်တို့၌ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ်လေးမြို့နယ်တို့၌ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးမြို့၌ လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၂မြို့နယ် တို့၌လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၄၅ မြို့နယ်တို့၌လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌လည်းကောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ခြောက်

မြို့နယ်တို့၌ လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်ခုနစ်မြို့နယ်တို့၌ လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ် တို့၌လည်းကောင်း ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၊ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်များ၊ ဆေးရုံများ၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာများ၊ ဈေးများ၊ ပန်းခြံများနှင့် လမ်း၊ တံတားများ၌ ဒေသခံပြည်သူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်တပ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ချွန်လှမ်းပေါင်းမြက်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။ ထို့ပြင် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ တာဝန်သိ လူငယ်၊ လူရွယ်များစုစည်း၍ "မြို့ရွာ သန့်ရှင်းရေးဂါကင်း" စုပေါင်းအမှိုက်ရှင်း" စာသားတံဆိပ်ပါ တူညီဝတ်စုံ



တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်၌ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ်။ များ ဝတ်ဆင်ပြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ဗန်းမော် ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ကျောင်းတိုက်အတွင်း၌ စုပေါင်းအမှိုက်ကောက်ခြင်းနှင့် ရုပ်ကွက်နေပြည်သူများ တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ သက်သာချောင်ချိမှုရှိစေရန် ပြည်သူများထံမှ အမှိုက်တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀ ဖြင့်ဝယ်ယူ၍ စနစ်တကျ အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

### နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျဲကျဲ မိုးထစ်ချန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၂၉  
မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျဲကျဲ မိုးထစ်ချန်းရွာမည်။ မိုး/ဇလ

# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၃၀ တွေရှိ

ယနေ့ သေဆုံးသူ တစ်ဦးရှိ

(၂၉-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ် ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၈-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၉-၄-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၁,၄၁၇) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၁၃၀) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၁၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၃၅၁,၇၈၁) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၄,၈၀၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၄၀) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၄,၈၁၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ (၁) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၂) ဦး ရှိပါသည်။

သုတေသနတွေ့ရှိချက်များအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများတွင် ရောဂါ ပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံယူရမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကိုလျော့ချနိုင်ပြီး ထပ်ဆောင်းကာကွယ် ဆေး ထိုးနှံထားခြင်းဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံယူမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို ပိုမိုလျော့ချ နိုင်ကြောင်းကို တွေ့ရှိရပါသည်။

ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်အတူယှဉ်တွဲပြီး (Living with COVID) နေထိုင်ရာတွင်

- နေထိုင်မှုပုံစံသစ် (New Normal) နည်းလမ်းအား လိုက်နာ၍ နေထိုင်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် -
  - အသက် (၅) နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအားလုံးသည် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အခမဲ့ထိုးနှံ ပေးလျက်ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကိုအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံခြင်းနှင့် ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပြီး (၆) လ ပြည့်ပြီးပါက ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံခြင်းတို့ကို နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် ဆက်သွယ်၍ မပျက်မကွက် ခံယူကြရန်၊
  - အလုပ်ပိတ်အခန်းများ၊ လူထုထပ်သောနေရာများ၊ အများပြည်သူနှင့်သက်ဆိုင်သောနေရာများ၌ ရှိနေစဉ် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ရန်၊
  - အလုပ်ပိတ်အခန်း၌ လူတစ်ဦးထက်ပို၍ ရှိနေစဉ် လေဝင်/လေထွက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဖြစ်နိုင်ပါက ပြတင်းပေါက်များအား ဖွင့်ထားရန်၊
  - လက်ကို ဆပ်ပြာ၊ ရေ (သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော (အနည်းဆုံး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း) ပါဝင်သော လက်သန့်ဆေးရည်ဖြင့် စက္ကန့် (၂၀) ကြာ မကြာခဏ ဆေးကြောရန်၊
  - လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေရန်၊
  - တတ်နိုင်သမျှ လူစုလူဝေးရှောင်ကြဉ်ရန်၊
  - ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်မထားချိန်၌ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေလျှင် တံတောင်ဆစ်ကွေးနှင့် အုပ်၍ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေခြင်း စသည်တို့ကိုယ်ရေကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ဆက်လက် လိုက်နာကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ [moh.gov.mm](http://moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၃၀-၄-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	တားဆီ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်မာ	ဟင်္သာစင်	ကချင်တို
92 Ron	၁၉၉၅	၂၀၄၅	၂၀၄၀	၂၀၀၅	၂၀၄၀	၂၀၆၅	၂၀၅၀	၂၀၃၀	၂၁၂၅	၂၁၄၀	၂၀၃၅	၂၀၄၅	၂၀၆၀	၂၀၆၀	၂၀၆၅	၂၃၁၅	၂၈၁၀
95 Ron	၂၀၇၅	၂၁၂၀	၂၁၂၀	၂၀၆၀	၂၁၂၀	၂၁၄၅	၂၁၃၀	၂၁၀၅	၂၂၀၅	၂၂၂၀	၂၁၁၀	၂၁၃၀	၂၁၆၀	၂၁၆၀	၂၁၆၀	၂၃၉၀	၂၈၆၅
HSD (500 ppm)	၁၉၀၀	၁၉၅၀	၁၉၅၀	၁၉၁၀	၁၉၅၀	၁၉၇၅	၁၉၇၀	၁၉၃၅	၂၀၅၅	၂၀၅၀	၁၉၄၀	၁၉၅၅	၁၉၉၀	၁၉၉၀	၁၉၉၀	၂၂၂၀	၃၁၀၀
HSD (50 ppm)	၁၉၀၀	၂၀၃၀	၂၀၃၀	၁၉၉၀	၂၀၃၀	၂၀၅၅	၂၀၅၀	၂၀၁၅	၂၁၃၅	၂၁၃၀	၂၀၂၀	၂၀၃၅	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၃၀၀	၃၁၃၀
HSD (10 ppm)	၁၉၀၀	၂၀၃၀	၂၀၃၀	၁၉၉၀	၂၀၃၀	၂၀၅၅	၂၀၅၀	၂၀၁၅	၂၁၃၅	၂၁၃၀	၂၀၂၀	၂၀၃၅	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၃၀၀	၃၁၃၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၉၁	၁၉၆၂
95 Ron	၁၉၆၆	၂၀၃၉
HSD (500 ppm)	၁၈၀၅	၁၈၇၀
HSD (50 ppm)	၁၈၇၈	၁၉၄၅
HSD (10 ppm)	၁၈၇၈	၁၉၄၅

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
 (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြား နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆  
 ၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

### ပူတာအိုမြို့ မြို့မဈေး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးနှိုးဆော်

ပူတာအို ဧပြီ ၂၉  
 ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ပြည်သူများ သွားလာနေထိုင်ရေးအတွက် အသိ ချဲ့စက်ဖြင့် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း(ယာပုံ)နှင့်Mask Campaign ပြုလုပ် ခြင်းကို ဧပြီ ၂၉ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ပူတာအိုမြို့ မြို့မစည်ပင်သာယာ ဈေး၌ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက ဆောင်ရွက်သည်။

Mask Campaign ပြုလုပ်ရာတွင် ခရိုင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်

ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခေါင်လန်ဒီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့်အရေးပေါ်တုံ့ ပြန်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်လွင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိ သူများက မြို့မဈေးနှင့်နံနက်ဈေးတွင် ဈေးရောင်းဈေးဝယ်ပြည်သူများ နှင့်လမ်းသွားလမ်းလာပြည်သူများအား နှာခေါင်းစည်းများ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ ပေးကြောင်း သိရသည်။

ဖုန်းကန်(ပူတာအို)





## တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားများရဲ့ ချစ်ကြည်နူးစရာ တာတက်ပွဲ၊ မီးလုံးပွဲနဲ့ လက်စားချို လက်စားဆပ် ရိုးရာဓလေ့ပွဲတော်များ

### ယဉ်လာဒ်

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)မှာ အတွေ့ရများတဲ့ ရိုးရာဓလေ့ပွဲတော်အချို့အကြောင်းကို ဒီတစ်ပတ်မှာ မြန်မာ့အလင်း စာဖတ်ပရိသတ်ကြီးအတွက် မျှဝေလိုပါတယ်။

အဲဒီပွဲတော်တွေကတော့ တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားတို့ရဲ့ ပွဲတော်တွေဖြစ်တဲ့ တာတက်ပွဲ၊ မီးလုံးပွဲ၊ လက်စားချို လက်စားဆပ်ပွဲတို့ဖြစ်ပါတယ်။ တန်ခူးလနဲ့ ကဆုန်လတွေမှာ တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားတွေ အများဆုံးနေထိုင်ကြတဲ့ ကလေးမြို့မှာတော့ ဘုရားသွားကျောင်းတက်နဲ့ တစ်ရွာဝင်တစ်ရွာထွက် ပျော်ပျော်ပါးပါး ကျင်းပလေ့ရှိတဲ့ လက်စားချို လက်စားဆပ်နဲ့ တာတက်ပွဲတွေကို မြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာအလိုက် စုပေါင်း ကျင်းပလေ့ရှိကြပါတယ်။

#### တာတက်ပွဲ

တောင်ရိုး တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့



ဒီပွဲတော်ကို အခုလိုကာလ တန်ခူး၊ ကဆုန်လများအတွင်း တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားတွေ နေထိုင်ကြတဲ့ မြို့နယ်အလိုက် ရွာအလိုက်တွေမှာ ကျင်းပလေ့ရှိကြပါတယ်။ တစ်ခါတလေ တစ်နေ့တည်းမှာ သုံးလေးပွဲ ကျင်းပတာလည်း ရှိတတ်

ကြပါတယ်။ တာတက်ပွဲတွေကို အလှည့်ကျ ကျင်းပမယ့်ရက်အလိုက် ရွာတွေမှာ စုပေါင်းကျင်းပကြပါတယ်။ သင်္ကြန်အတက်နေ့အပြီး နောက်ရက်ဖြစ်တဲ့ နှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့ကစပြီး ကဆုန်လကွယ်နေ့အထိ တိုင်အောင် အလှည့်ကျကျင်းပလေ့ရှိ

ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ကလေး၊ အောင်ပန်း၊ ပင်းတယနဲ့ ပင်လောင်းမြို့နယ်တွေမှာ တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားတွေ အများဆုံးတွေ့ရှိရပြီး လူဦးရေ ငါးသိန်းကျော်ရှိတာမို့ တစ်ရွာပြီးတစ်ရွာ ပွဲတွေပြုလုပ်နေကြတာ ပျော်တပြုံးပြုံးနဲ့ မမောနိုင် မပန်းနိုင်အောင်ပါပဲ။

တာတက်ပွဲဆိုတာ ဓန၊ တောင်ရိုး၊ ပအိုဝ်းလူမျိုးတွေရဲ့ ရိုးရာပွဲတော်တစ်ခုလို့လည်း ဆိုနိုင်ပါသေးတယ်။ တာတက်ပွဲခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲကြပါတယ်။ ပွဲဝင်ခံရတဲ့ရွာကို တခြားရွာမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူကြီး၊ လူငယ်မကျန်လာရောက်ကြပါတယ်။ လာတဲ့အခါ ရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွက် လှူဖွယ်ပစ္စည်းတွေအစုံအလင်နဲ့ တပျော်တပါး လာရောက်ကြတာပါ။

- \* တာတက်ပွဲဆိုတာ ဓန၊ တောင်ရိုး၊ ပအိုဝ်းလူမျိုးတွေရဲ့ ရိုးရာပွဲတော်တစ်ခုလို့လည်း ဆိုနိုင်ပါသေးတယ်။
- \* တာတက်ပွဲကို တချို့ဒေသတွေမှာ ပွဲဝင်တယ်လို့လည်း ခေါ်ဝေါ်သုံးစွဲကြပါတယ်။ ပွဲဝင်ခံရတဲ့ရွာကို တခြားရွာမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူကြီး၊ လူငယ်မကျန်လာရောက်ကြပါတယ်။ လာတဲ့အခါ ရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွက် လှူဖွယ်ပစ္စည်းတွေအစုံအလင်နဲ့ တပျော်တပါး လာရောက်ကြတာပါ။
- \* တစ်နှစ်တာကာလပတ်လုံး လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်မှာ လုပ်ကိုင်ကြတာမို့ အခုလို ပွဲတော်ကာလမှာ ဆွေမျိုးပေါင်းစုံနဲ့ ပြန်လည်တွေ့ဆုံကြရတဲ့ ကာလလည်းဖြစ်ပါတယ်။

လာရောက်ကြတာပါ။ အဲဒီထဲမှာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွက် ရိုးရာမပျက် ဆွမ်းတော်အုပ်ပါသလို ကျေးရွာအလိုက် ကိုယ့်အစုအဖွဲ့နဲ့ကိုယ် အိုးစည် ဗုံမောင်းတွေကို တီးခတ်ဖျော်ဖြေရင်း တာဝင်ကြတယ်လို့ သိရပါတယ်။

တစ်နှစ်တာကာလပတ်လုံး လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်မှာ လုပ်ကိုင်ကြတာမို့ အခုလို ပွဲတော်ကာလမှာ ဆွေမျိုးပေါင်းစုံနဲ့ ပြန်လည်တွေ့ဆုံကြရတဲ့ ကာလလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တာတက်ပွဲကို အကြောင်းပြုပြီး ဒီပွဲတော်ကာလမှာ တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားမောင်မယ်တို့ဟာ လူပျိုအပျိုရှာကြတဲ့ ဓလေ့ရိုးရာလည်း ရှိကြပါတယ်။

#### မီးလုံးပွဲ

မီးလုံးပွဲဆိုတာကတော့ မီးရှူးတိုင်တွေ ပြုလုပ်ကြပြီး မီးရှူးအပြိုင်အဆိုင် လွှတ်ကြတဲ့ ဓလေ့ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်ကြီးက မီးပျံပွဲတော်လို့ပဲ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားတွေဟာ ကိုယ့်ရွာအလိုက် မီးရှူးလွှတ်ကြဖို့ အကြိတ်အနယ်ကြိုးစားကြတဲ့ ပွဲတော်ဖြစ်ပါတယ်။ အခု နောက်ပိုင်းမှာ အရင်ကာလတွေလောက်တော့ အကျယ်တဝင့်ကျင်းပလေ့ သိပ်မရှိတော့ပေမယ့် ရိုးရာမပျက် မီးလုံးပွဲတွေကတော့ ရှိနေပါသေးတယ်။

မီးလုံးပွဲမှာ မီးရှူးလွှတ်တင်ရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ မိုးလေဝသနဲ့ ရာသီဥတုတွေ ကောင်းမွန်မှုနဲ့ကန်ဖို့နဲ့ တောင်ယာတွေမှာ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ ကောက်ပဲသီးနှံတွေ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်ဖို့အတွက် မိုးနက်သားကို မီးရှူးနဲ့ ပူဇော်တဲ့ ရိုးရာဓလေ့တစ်ခုပါ။ ရိုးရာတာတက်ပွဲ မီးလုံးပွဲတွေကို ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ခွင်က မြို့ရွာတွေမှာ ဒီကနေ့အထိ မြင်တွေ့ခွင့်ရနေတဲ့အတွက် ချစ်စဖွယ် ရိုးရာဓလေ့တွေ မပျောက်မပျက် ကျန်ရစ်နေတာမို့ ဝမ်းသာဝီတိဖြစ်ရပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



ပင်းတယမြို့နယ် တည်ပင်ရွာသို့ ဧပြီ ၂၅ ရက်က တောင်ရိုးတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာတာတက်ပွဲ ကျင်းပရာသို့ တောင်ရိုး၊ ဓန၊ ပအိုဝ်း တိုင်းရင်းသားများလာရောက် ဆင်နွှဲလျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ရစဉ်။









(၇၇) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံစီးသတ်တပ်ဖွဲ့နေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# ကိုသာဇံရဲ့ ၇၇ နှစ်တာ မှတ်စုတို

“မီးသတ်အဖွဲ့သားများ၏ တာဝန်မှာ စည်းကမ်းအရေးကြီး၍ အထူးမြင့်မြတ်သော ဝန်ထမ်းအလုပ်ကြီးဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်တပ်များတွင် သူရဲကောင်းများပေါ်ပေါက်သကဲ့သို့ မီးသတ်လုပ်ငန်းတွင် သူရဲကောင်းများပေါ်ပေါက်ကြသည့်အနက် မီးသတ်သူရဲကောင်းမှာ သူတစ်ပါးတို့ကိုခိုက်ရခြင်းမဟုတ်ဘဲ စွန့်စားသူများဖြစ်သဖြင့် အထူးမြင့်မြတ်သော သူရဲကောင်းများဖြစ်ကြောင်း၊ မီးသတ်အဖွဲ့တွင် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် စွန့်စားမှုအရေးကြီး၍ အရပ်ရပ်တိုင်းတွင် ဖွဲ့စည်းအပ်ကြောင်း”

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း)

လွန်ခဲ့သော ၇၇ နှစ်၊ အတိအကျဆိုရလျှင် ၁၉၄၆ ခုနှစ် မေ ၅ ရက်နေ့က အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကိုယ်တိုင်ပြောကြားခဲ့သော အမှာစကားဖြစ်သည်။ နေရာကား ရန်ကုန်မြို့ ကန်တော်ကလေး၊ ဇိနတ် (ဇိနတ္တ) အစွဲလမ်း မိန့်ကလေးကျောင်း ခန်းမ၌ ဖြစ်သည်။ ၁၉၄၆ ခုနှစ် မေ ၆ ရက်နေ့ထုတ် သူရိယသတင်းစာ မျက်နှာပုံမှာ တခမ်းတနားဖော်ပြခြင်း ခံရသော ပထမအကြိမ် ဗမာနိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာ စေတနာ့ဝန်ထမ်း မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီးညီလာခံတွင် ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းလည်းဖြစ်သည်။



မြန်မာနိုင်ငံ စီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ နိုင်ငံတော်အလံအား ချီတက်အလေးပြုစဉ်။

ထိုအချိန်က သူတစ်ပါးကျွန်ုပ်တို့ဖြင့် နေရာသော အချိန်ဖြစ်ပြီး နယ်ချဲ့အစိုးရက အစိုးရအဆောက်အအုံများနှင့် နိုင်ငံခြားသားပိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ကုမ္ပဏီများ၏ အဆောက်အအုံများကို မီးမလောင်စေရန် ကာကွယ်ပေးသော်လည်း အရပ်ဘက်၊ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတို့၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်အတွက် ထည့်မစဉ်းစားသော ကာလဖြစ်သည်။

## \* အကွဲကွဲအပြားပြားဖြစ်နေသော စေတနာ့ဝန်ထမ်း အပျော်တမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များကိုစုစည်း၍ တစ်ခုတည်းသော ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်နိုင်လိုက်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့သမိုင်းတွင် မော်ကွန်းထိုးထိုက်သော နေ့ကြီးတစ်နေ့အဖြစ် ပေါ်ထွက်လာ

ကျန်သည့်အချိန်များတွင် အတော်ကလေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားနည်းခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မီးဘေးကာကွယ်ရေးအတွက်လည်းကောင်း၊ မီးငြိမ်းသတ်ရေးအတွက်လည်းကောင်း ထိရောက်သော ဆောင်ရွက်မှုများလုပ်နိုင်ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။

၁၉၄၆ ခုနှစ်သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးပါသော နှစ်တစ်နှစ်ဖြစ်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခေါင်းဆောင်သော ဘုရင့်ခံကောင်စီအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံ၏ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအပိုင်းတွင် ဦးဆောင်နေကြပြီး မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးအတွက် မျှော်လင့်ချက်ရောင်ခြည်များ သန်းလာနေသော အချိန်လည်းဖြစ်သည်။ မကြာသောကာလတွင် မြန်မာတို့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကြံရွယ်ကိုယ်စဉ်းစားနိုင်သော ခေတ်သစ်သို့ ရောက်ရန် သေချာနေသော ကာလဟုလည်း ဆိုနိုင်သည်။ ထိုအချိန်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ဦးဆောင်သော နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရသည့်အခါ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးရှိ လက်ရှိ အုပ်ချုပ်နေသော မျက်နှာဖြူနိုင်ငံခြားသားများနေရာတွင် မိမိတို့လူမျိုးများ ပြောင်းလဲနေရာယူ အုပ်ချုပ်စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်လေ့ကျင့်မွေးမြူရန် ဖြစ်လာသည်။

အရေးကြီးသော လုပ်ငန်းစဉ်ထိုက်သို့သော အခြေအနေမျိုးတွင် အကွဲကွဲအပြားပြားဖြစ်နေသော မီးသတ်အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးကို တစ်စု

ဖော်ပြခဲ့သော မိန့်ခွန်းကောက်နုတ်ချက်ကို ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အားတက်စေခဲ့သည်။ ညီလာခံမှချမှတ်ခဲ့သော မီးသတ်လုပ်ငန်းများသည် လူငယ်လူရွယ်များကို ဖယ်တုတ်လုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း ရှေးဆောင်လမ်းပြဖြစ်စေခဲ့သည်။ ညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာသော ကိုယ်စားလှယ်များက အတွေ့အကြုံများ၊ အဆိုများ တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်ကို မေ ၆ ရက်နေ့ထုတ် သူရိယသတင်းစာတွင် အကျယ်တဝင့်ဖော်ပြခဲ့သည်။

ညီလာခံကို နှစ်ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအရုံးစတင်တည်ထောင်သည့်နေ့ကို “မီးသတ်နေ့ (Burma Fire Services Day-B. F. S)” ဟု သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီး ဥပဒေကြမ်းကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးအနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကိုလည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့်အပြင် (က) စည်းကမ်းသေဝပ်ခြင်း၊ (ခ) ရဲရင့်ခြင်း၊ (ဂ) သနားကရုဏာရှိခြင်း၊ (ဃ) ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့ခြင်း၊ (င) လျင်မြန်ဖျတ်လတ်ခြင်း၊ (စ) စိတ်ထားတည်ကြည်ခြင်း၊ (ဆ) ဝတ္တရားကျေပွန်ခြင်း၊ (ဇ) သစ္စာရှိခြင်း၊ (ဈ) ညီညွတ်ခြင်း၊ (ည) ကျန်းမာခြင်း အစရှိသည့် မီးသတ်အစည်းအရုံးဝင်များ လိုက်နာကျင့်သုံးရန် ချမှတ်ပေးခဲ့သည်။

အားလုံး တစ်ပြေးညီ ထိုကဲ့သို့ အကွဲကွဲအပြားပြား ဖြစ်နေသော စေတနာ့ဝန်ထမ်း အပျော်တမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များကိုစုစည်း၍ တစ်ခုတည်းသော ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်နိုင်လိုက်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့သမိုင်းတွင် မော်ကွန်းထိုးထိုက်သော နေ့ကြီးတစ်နေ့အဖြစ် ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ အပျော်တမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့်

## မြင့်သူ

သူ့နယ်ကိုယ့်နယ်၊ သူ့ဝါဒကိုယ့်ဝါဒဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်နေရာမှ အားလုံးတစ်ပြေးညီ တစ်မိုးအောက်တွင် အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လာနိုင်ကြသည်။ တစ်ချိန်က ဝါသနာပါရာအလုပ် တစ်ခုအဖြစ်အပျော်တမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ကို ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြသော်လည်း ထိုသို့ ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်ခြင်းဖြင့် မည်သည့်က မည်သို့ဂုဏ်ယူရမည်ဆိုသည့်အချက်ကို မသိခဲ့ကြချေ။ ညီလာခံပထမနေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းပါအချက်အလက်များသည် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မီးသတ်လုပ်ငန်းသည် မွန်မြတ်သော ပရဟိတလုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း ဂုဏ်ယူတတ်စေခဲ့သည်။

### နှစ်စဉ်ကျင်းပ

မီးသတ်အစည်းအရုံး ညီလာခံကို နှစ်စဉ်ကျင်းပရန် ပထမအကြိမ် ညီလာခံ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရ ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ညီလာခံကြီးကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုနှစ်တွင်ပင် လွတ်လပ်ရေးရပြီးကာလ ပထမဆုံးနှစ်ဖြစ်သော ၁၉၄၈ ခုနှစ်တွင် တတိယအကြိမ် မီးသတ်အစည်းအရုံးများ ညီလာခံကို အဖြစ်သဘောသာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ညီလာခံသဘင်ကြီးကို ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း ကျင်းပရန်ဖြစ်သော်လည်း တိုင်းပြည်အခြေအနေအရ ရက်အကန့်အသတ်မရှိ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရပြီး ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၅ ရက်နေ့ကျောက်မှသာ ညီလာခံခမ်းနားစွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ ညီလာခံကို အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲ၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ပထမပိုင်းမှာ မီးသတ်စွမ်းရည်ပြပွဲဖြစ်ပြီး ဆူးလေဘုရားလမ်းရှိ ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီး တည်ရှိရာ ဗဟိုမီးသတ်ရှေ့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မီးသတ်အစည်းအရုံး နှစ်ပတ်အရုံးအနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကိုလည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့်အပြင် (က) စည်းကမ်းသေဝပ်ခြင်း၊ (ခ) ရဲရင့်ခြင်း၊ (ဂ) သနားကရုဏာရှိခြင်း၊ (ဃ) ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့ခြင်း၊ (င) လျင်မြန်ဖျတ်လတ်ခြင်း၊ (စ) စိတ်ထားတည်ကြည်ခြင်း၊ (ဆ) ဝတ္တရားကျေပွန်ခြင်း၊ (ဇ) သစ္စာရှိခြင်း၊ (ဈ) ညီညွတ်ခြင်း၊ (ည) ကျန်းမာခြင်း အစရှိသည့် မီးသတ်အစည်းအရုံးဝင်များ လိုက်နာကျင့်သုံးရန် ချမှတ်ပေးခဲ့သည်။

### အဆိုပါ မီးသတ်အခမ်းအနားနှင့်

ပတ်သက်၍ သတင်းစာများက “နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးသည် နံနက် ၈ နာရီတိတိအချိန်တွင် ဆူးလေဘုရားလမ်းနှင့် ဖရေဇာလမ်းဆုံတွင် ခမ်းနားစွာ ဆောက်လုပ်ထားသော မီးသတ်မုခ်တံခါးကြီးသို့ ကိုယ်ရံတော်ဗိုလ်မှူးများ ခြံရံလျက်ရောက်ရှိပါသည်။ ထိုအခါ မီးသတ်ဘင်ခရတ်စိုးဝိုင်းမှ သာယာဖြင့်ညောင်စွာ တီးမှုတ်လျက် သမ္မတကြီးမော်တော်ကားပေါ်မှ ဆင်းလျှင်ဆင်းချင်း မီးသတ်အစည်းအရုံးကြီးကိုယ်စား ဌာနချုပ် အလုပ်အမှုဆောင်လူကြီး ဦးကဲကြီး (ဟင်္သာတ) က နိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့သမိုင်းတွင် မော်ကွန်းထိုးထိုက်သော နေ့ကြီးတစ်နေ့အဖြစ် ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ အပျော်တမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့်

စာမျက်နှာ ၂၁ သို့













ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် 69W/60575, Yamaha FZ150 ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသို့...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 3P/5287 ယာဉ်...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မုန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၁၃၆ ၅)
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
၂၀၂၂ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၁၁၇

ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်တော် မောင်ထွန်းဇော်ဦး
၈/ရနခ(နိုင်)၁၁၁၁၉၈ ၏ နိုင်ငံ...

ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်မ ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော်
၈/ရနခ(နိုင်)၀၉၉၃၄၀ ၏ နိုင်ငံကူး...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်...

ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 9Q/4068 ၏ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံးရှုံးမှု...

Table with 5 columns: စဉ် (Order), လျှောက်ထားသူအမည် (Applicant Name), မူလအမည်ပေါက်သူ (Original Name), ကွင်းအမှတ် (Zone No.), နိုင်ငံအမှတ် (Country No.), ဇနီး/မောင်နှမအမည် (Spouse/Partner Name), ရပ်ကွက် (Township), မှတ်ချက် (Remarks)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပြည်ခရိုင်၊ ပြည်မြို့နယ်ရှိ အောက်ဖော်ပြပါနေရာများတွင် မြေငှားရန်အမည်ပြောင်းနှင့်...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများငှက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများငှက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများငှက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများငှက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ အများငှက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၅၇၅/၆၅၇၅၇၅, Honda Wave 100, M/C...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 76W/71138, Honda RSX ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသို့...

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးခရိုင်၊ ဝေါမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်...

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်...

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
မြို့တံခရိုင်၊ မြို့တံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အထွတ်အမြတ် (၃၀) နှစ်ခေါင်းမြောက်...

Win Progress Co., Ltd. မှ ဝယ်ယူရန်အတွက် အကြောင်းအရာ
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုံစုံမြို့နယ်၊ ဖောင်းရွှေဘိုကျေးရွာအုပ်စု၊ အမှတ်(၆၈၅) Win Progress Co., Ltd. မှ ဝယ်ယူရန်အတွက်...











**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်**

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
  - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက် ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
  - (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
  - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

❖ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ၂၀၀၆ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တပ်မတော်သည် အခြေခံဥပဒေကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ ဒီမိုကရေစီအရေးသုံးပါးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်၊ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စောင့်ရှောက်ရန် အဓိကတာဝန်ရှိ...

❖ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ခန္ဓာသဖွယ်ဖြစ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ယိမ်းယိုင်ပျက်စီးအောင်ပြုလုပ်လာသည့် အပြုအမူမှန်သမျှကို ဥပဒေနှင့်အညီ ကာကွယ်တားဆီးခြင်းသည် သမိုင်းပေးတာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းသာဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၆၄) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

**ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ပဟိုက်မတီမှ အသိပေးကြေညာချက်**

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပဟိုက်မတီမှ  
အသိပေးကြေညာချက်  
၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လဆန်း ၁၁ ရက်  
(၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၉ ရက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တားဆီးရေးအတွက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ထုတ်ပြန်ထားသော ပြည်သူ့သို့ ပန်ကြားချက်၊ အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များ (မြေလျှော့ပေးမည့်ကိစ္စရပ်များမပါ) အား ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ရက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**ယနေ့ သတင်းအညွှန်း**



**မောက်မယ်မြို့နယ်မှ နှစ် ၁၅၀ ပြည့်တော်မည့် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် မောက်စံ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း**

ရွှေနိုင်ငံမြင်ကွင်းကျယ် စာ ၁၇



**ကိုသာခဲရဲ့ ၇၇ နှစ်တာ မှတ်စုတို**

ဆောင်းပါး စာ ၂၀

**မိုင်းယုမြို့၌ သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် ရိုးရာဓလေ့လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖွင့်လှစ်**

မိုင်းယု ဧပြီ ၂၉

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယုမြို့၌ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ သုံးနှစ်တစ်ကြိမ် ရိုးရာဓလေ့ လှေလှော်ပြိုင်ပွဲဖွင့်လှစ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြို့မရပ်ကွက်အနီး နမ့်လှေချောင်းအလယ်ရှိ သဲသောင်ပြင်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ ❖



**ဆီးဂိမ်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲအဖွင့်ပွဲတွင် အိမ်ရှင်ကမ္ဘောဒီးယား ဂိုးပြတ်နိုင်ပြီး အင်ဒိုနီးရှားလည်း သုံးမှတ်ရယူ**

ရန်ကုန် ဧပြီ ၂၉

(၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (က) ပထမနေ့ကို ဧပြီ ၂၉ ရက်က ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံတွင် စတင်ကျင်းပရာ အိမ်ရှင်ကမ္ဘောဒီးယားအသင်း အဖွင့်လှည့်ပြီး အင်ဒိုနီးရှားအသင်းလည်း သုံးမှတ် စတင်ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ ❖

**ပဲလှေစက်ကို ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် တန်းဆင်းဇန်ဖီအားနှင့် ဆက်လက်ရင်ဆိုင်ရဦးမည့် ဝက်စ်ဟမ်း**

ဧပြီ ၂၉ ရက်က အစောဆုံးယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ် (၃၄) မှ ခရစ္စတယ်ပဲလှေစက်နှင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့ပွဲစဉ်တွင် အပြန်အလှန်သွင်းဂိုး တွေ့ဆုံမှုဖြစ်သည့်အတွက် ပွဲစသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် များဖြင့် အကြိတ်အနယ်ရှိခဲ့ပြီး ပွဲအပြီးတွင် ပဲလှေစက် အသင်းက လေးဂိုး - သုံးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ တန်းဆင်းဇန်ဖီအားရှိသည့် အသင်းနှစ်သင်း တွေ့ဆုံမှုဖြစ်သည့်အတွက် ပွဲစသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၄ ❖